
FOR IMMEDIATE RELEASE

The Ex Libris Association (ELA) and the Canadian Federation of Library Associations/Fédération
canadienne des associations de bibliothèques (CFLA-FCAB) are pleased to announce that the W. Kaye
Lamb Award for Innovative Services to Seniors recipient for 2023 is the Innisfil ideaLAB & Library.

ELA’s W.Kaye Lamb Award Committee was unanimous in selecting Innisfil ideaLAB & Library for their
outstanding work for Kits and Community: Activity Kits for Older Adults.

The W. Kaye Lamb Award is named for Canada’s first National Librarian and is given biennially in
recognition of library service specifically designed to meet the needs of seniors. Award Committee
members were impressed with Innisfil’s submission which detailed the development of activity kits
designed to help ease the loneliness, fear and sadness that many seniors experienced during the
pandemic. Both the scale of the program and the number of kits distributed during the pandemic and
afterward were considered highly deserving of the W. Kaye Lamb Award by the Award Committee.
Moreover, the Innisfil ideaLAB & Library award submission took great care to present the project as one
that could be replicated in other libraries wishing to provide a similar service for their senior clienteles.

The pictures below showcase program activities that help seniors rebuild their social circles. In the first
photo three seniors are meeting together at a home to work on their HackLAB activity kits while the
second shows a gathering of seniors in the Library to socialize as they complete an activity program.

The W. Kaye Lamb Award is co-sponsored by Ex Libris Association (ELA) and the Canadian Federation of
Library Associations/Fédération canadienne des associations de bibliothèques (CFLA-FCAB). Any



Canadian library, whether private, public, governmental, special or postsecondary, may apply for the
award. ELA and CFLA-FCAB congratulate Innisfil ideaLAB & Library on being the successful recipient of
the W. Kaye Lamb Award through this well -developed program that fosters community by providing
engaging activities for seniors.

We thank all libraries who expressed interest in the award and for their continuing work in providing
services to seniors.

The award presentation will take place at the Ontario Library Association’s Super Conference on Friday,
January 26, 2024 at 3 pm on the Expo Stage located on the upper floor of the Metro Toronto Convention
Centre, 255 Front St. W., Toronto, Ontario.

To learn more about the award, please visit:
https://www.exlibris.ca https://cfla-fcab.ca

For more information contact: Christina Wilson,
Chair, W. Kaye Lamb Award Committee
chriswilson@shaw.ca

https://www.exlibris.ca
https://cfla-fcab.ca


POUR DIFFUSION IMMÉDIATE

L’Ex Libris Association (ELA) et la Fédération canadienne des associations de bibliothèques/Canadian
Federation of Library Associations (FCAB-CFLA) sont heureuses d’annoncer que la lauréate du prix
W. Kaye Lamb pour services novateurs aux aînés pour 2023 est l’Innisfil ideaLAB & Library.

Le Comité du prix W. Kaye Lamb de l’ELA a choisi à l’unanimité l’Innisfil ideaLAB & Library pour son
travail exceptionnel pour Kits and Community : Activity Kits for Older Adults.

Le prix W. Kaye Lamb est nommé en l’honneur du premier bibliothécaire national du Canada. Il est
décerné tous les deux ans en reconnaissance du service de bibliothèque conçu spécialement pour
répondre aux besoins des aînés. Les membres du Comité des prix ont été impressionnés par la
soumission d’Innisfil, qui décrivait en détail l’élaboration de trousses d’activités conçues afin d’aider à
atténuer la solitude, la peur et la tristesse que de nombreux aînés ont éprouvées pendant la pandémie.
Ce sont tant la taille du programme que le nombre de trousses distribuées pendant et après la pandémie
que le Comité des prix a considérés comme étant hautement méritoires du prix W. Kaye Lamb. De plus,
dans sa soumission pour le prix, Innisfil ideaLAB & Library a pris grand soin de présenter son projet
comme pouvant être reproduit dans d’autres bibliothèques souhaitant offrir un service semblable à leurs
clientèles aînées.

Les images ci-dessous montrent des activités de programme qui aident les aînés à reconstruire leurs
cercles sociaux. Sur la première photo, trois aînés se rencontrent dans une maison pour travailler sur leur
trousse d’activités de HackLAB; la deuxième, quant à elle, montre un rassemblement de personnes âgées
à la bibliothèque pour socialiser pendant qu’elles suivent un programme d’activité.



Le prix W. Kaye Lamb est coparrainé par l’ELA et la FCAB-CFLA. Toute bibliothèque canadienne, qu’elle
soit privée, publique, gouvernementale, spécialisée ou postsecondaire, peut soumettre sa candidature.
L’ELA et la FCAB-CFLA félicitent l’Innisfil ideaLAB & Library d’avoir remporté le prix W. Kaye Lamb grâce à
ce programme bien conçu qui favorise la collectivité en offrant des activités stimulantes aux aînés.

Nous remercions toutes les bibliothèques qui ont manifesté leur intérêt pour le prix ainsi que pour leur
travail continu dans la prestation de services aux aînés.

La remise des prix aura lieu à l’Ontario Library Association’s Super Conference, le
vendredi 26 janvier 2024, à 15 h, sur la scène Expo, qui se trouve au rez-de-chaussée du Palais des
congrès du Toronto métropolitain, 255, rue Front Ouest, Toronto (Ontario).

Pour en savoir plus sur le prix, veuillez consulter :
https://www.exlibris.ca https://cfla-fcab.ca

Pour obtenir de plus amples renseignements, veuillez communiquer avec : Christina Wilson
Présidente, Comité du prix W. Kaye Lamb
chriswilson@shaw.ca

https://www.exlibris.ca
https://cfla-fcab.ca

	WKLamb-Award_Announcement-2023_Final_with_photos.docx
	WKLamb-Award_Announcement-2023_Final_with_photos_FR.docx

